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 عنوان الرسالة أو الأطروحة                                                      

 قٌاس العنف الأسري وعلاقته بالحاجات الإرشادٌة لدى طالبات المرحلة الإعدادٌة

 ملخص الرسالة أو الأطروحة                                                                           

والتعرف على العلاقة بٌن العنف الأسري , ٌهدف البحث الحالً إلى قٌاس العنف الأسري لدى طالبات المرحلة الإعدادٌة

طالبة من قضاء سوق الشٌوخ فً محافظة ذي قار فً حٌن (6115)والحاجات الإرشادٌة وشمل مجتمع البحث الحالً 

ولغرض تحقٌق أهداف البحث قامت الباحثة بإعداد أداة لقٌاس العنف الأسري , طالبة (600)تكونت عٌنة البحث الحالً من 

والثبات وتوصلت الباحثة إلى عدد من ,وقد تم إٌجاد الصدق الظاهري  (2006) (زبٌدة)وتبنت أداة الحاجات الإرشادٌة ل

ووجود علاقة ارتباط موجبة بٌن العنف الأسري ,انخفاض العنف الأسري لدى طالبات المرحلة الإعدادٌة :النتائج منها 

.                    والحاجات الإرشادٌة فكلما زاد العنف الأسري للفتاة زادة الحاجة الماسة لدٌها لخدمات الإرشاد النفسً   
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The recent study aims to measure of family violence of high school student girls, and identify the 

relationship between the family violence and counseling needs the recent study society include (6115) 

students from Suq Al-shukh in Thi-Qar province while the sample of recent study contains (600) 

students, for the purpose of achieving the  aims of the study ,the researcher  was prepared a tool for 

measure the family violence according to the counseling needs tool of (Zubeda)(2006)it has found the 

face validity and stability, the researcher has found a number of results as following: decrease the 

family violence of high school students, there was a positive correlation relationship between a family 

violence and counseling needs when the family violence on the girl increased the argue need for serves 

of psychological counseling increased.  
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